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Data: 27 de juny de 2023. 

Hora: 17:30 h. 

Lloc: ZOOM  

 

Persones assistents 

Dr. Vicente Plaza, president 

Sr. Jaime Grego, en representació de Laboratoris LETI, vicepresident 

Dr. Jorge Abad, secretari 

Dra. Núria Cruz, en representació de Laboratoris Menarini, vocal 

Sra. Maria José Escarpenter, en representació de AstraZeneca, vocal 

Dr. Jaume Ferrer, vocal 

Dra. Judith Garcia-Aymerich, vocal 

Dr. Joaquim Gea, vocal 

Sra. Diana Lamarca, en representació de Esteve-Teijin, vocal 

Dr. Manel Luján, vocal 

Dra. Carmen Monasterio, en representació de SOCAP, vocal 

Dr. Eduard Monsó, vocalDr. Diego Rodríguez, vocal 

Dr. Antoni Rosell, vocal 

Dra. Salud Santos, vocal 

Dra. Laia Secall, en representació de AstraZeneca, vocal 

Dr. Oriol Sibila, vocal 

També ha assistit amb veu i sense vot el Sr. Joan Casals Falcó de Momentumco  

 

Han excusat la seva absència: 

Dr. Àlvar Agustí, vocal 

Sr. David Asín, en representació de Linde Medicinal, tresorer 

Dr. Joan Albert Barberà, vocal 

Dr. Ferran Barbé, vocal 

Sr. Pablo Calzada, en representació de Aldo Unión, vocal 

Dra. Rosa Faner, vocal 

Dr. Joan Escarrabill, vocal 

Dra. Silvia Gómez, vocal 

Dr. Ferran Morell, en representació de FUCAP, vocal 

Dr. Alfonso Torrego, vocal 

Acta de la reunió del Patronat de la Fundació BARCELONA RESPIRATORY NETWORK 
(BRN). 
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Ordre del dia 

 

1. Aprovació acta de la darrera reunió patronat (19/09/2022) 

2. Informe de Presidència 

3. Aprovació CCAA 2022 i pressupost 2023 

4. Nova convocatòria FRPA 2023 

5. Proposta de comunicació professional de BRN 

6. Torn obert d'intervencions 

 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

1.- Aprovació acta de la darrera reunió patronat (19/09/2022) 

S’aprova per unanimitat l’acta de l’anterior patronat, celebrat el passat 19 de setembre de 2022. 

 

2.- Informe de Presidència 

El President fa un repàs de les accions dutes a terme, en marxa o planificades pels propers 
mesos: 

A. Balanç Àgora BRN: 

• Destaca l’èxit d’organització de l’Àgora, amb una assistència total de 91 
persones, la presentació de 25 pósters i un balanç econòmic positiu per a la 
Fundació al voltant de 6.000 €. 

• També posa en valor el fet que l’esdeveniment despertés cert interès en alguna 
indústria farmacèutica no present al patronat de BRN. 

  

B. Agenda BRN Seminars 2022 i 2023 

• Considera que s’ha consolidat el model híbrid amb important assistència 
sudamericana. Felicita a les persones organitzadores dels dos darrers 
seminaris. 

➢ UCRIs (Dr. Manel Luján i Dr. Miquel Ferrer) – 4T 2022 

➢ Asma Greu (Dr. Iñigo Ojanguren i Carlos Martínez) – 1T 2023 

• Explica que ja hi ha 2 seminaris programats per a la tardor: 

➢ MPOC (Dra. Salud Santos i Sergi Martí) – 3T 2023 

➢ Tos Crònica (Dra. Astrid Crespo i Ebymar Arismendi) – 4T 2023 

• Comenta que caldrà començar a pensar temàtiques de cara a l’any 2024. 
Recorda que l’any 2023 les temàtiques dels seminaris han coincidit amb les dels 
números de la revista BRN Reviews amb la idea de facilitar el recolzament i 
esponsorització per part de la indústria farmacèutica, però lamenta que no ha 
funcionat, per tant considera que no és necessari mantenir aquesta línia. 
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• El Dr. Agustí proposa temàtiques tals com “Intel·ligència Artificial en medicina 
respiratòria”, “Vacunació de les persones adultes i inmunosenescència”, 
destacant que hi ha empreses com GSK o AZ que poden estar molt interessades 
en aquestes temàtiques. 

• El Dr. Agustí considera que caldria clarificar el nom, ja que inicialment els 
seminaris tenien per objectiu identificar un projecte de recerca i els simpòsiums 
eren reunions d’actualització sobre una temàtica concreta. Considera que el nom 
de Research Forum queda poc clar si es tracta d’un seminari o d’un simpòsium 
i insta a clarificar els objectius dels diferents productes. 

• El Dr. Agustí proposa contactar amb SANOFI, ja que considera que es vol 
posicionar en MPOC i podria tenir interès en finançar el seminari. 

 

C. BRN Reviews 

• Destaca la indexació de la revista per part del DOAJ, fet que considera un 
preàmbul de disposar factor d’impacte. 

• Comparteix la previsió dels propers volums de BRN Reviews 

➢ Asma (Dr. Christian Domingo) - 2T 2023 

➢ Tos Crònica (Dra. Astrid Crespo) - 3T 2023 

➢ Transplantament Pulmonar (Dr. Carlos Bravo) - 4T 2023 

➢ Càncer Pulmó (Dr. Toni Rosell) - 1T 2024 

➢ Broncoscòpia (Dr. Mario Culebras) - 2T 2024 

➢ Embolisme Pulmonar (Dr. Diego Rodríguez) - 3T 2024 

➢ Pleura y ecografia toràcica (Dra. Vicky Pajares) - 4T 2024 

• Explica que s’ha elaborat un dossier comercial per facilitar la cerca finançadors. 

• El Dr. Gea recorda que cal anar en compte a l’hora d’afegir el logo d’una empresa 
de cara a obtenir el factor d’impacte. El Dr. Agustí considera que una bona 
manera d’aconseguir finançament a través de l’esponsoratge, és mitjançant la 
impressió física d’algun número.  

• El President demana un esforç en identificar empreses potencialment 
interessades en finançar els diferents números.  

 

D. Marató TV3 

• Explica que la proposta va generar molt interès, però que malgrat les moltes 
accions desenvolupades i el fet d’estar ben posicionats, al final la va guanyar 
una altra candidatura. Recorda que està pendent la definició de la temàtica per 
a l’any 2024 i explica que s’intentarà repetir l’entrevista amb el Director de la 
Fundació, en aquesta ocasió, amb l’acompanyament d’alguna persona 
representant d’associació de pacients. Comenta que s’ha descartat la idea de 
fer un espot publicitari,  ja que no es valora que pugui tenir suficient impacte. Sí 
s’intentarà anirà acompanyat  

• El Dr. Monsó lamenta que fa anys que s’intenta i s’està ben posicionat però mai 
s’aconsegueix i planteja la possibilitat que hi hagi algun lobby que pressioni en 
contra de la temàtica respiratòria: sector automobilístic, petrolieres, tabaqueres, 
... 

• El Dr. Agustí pregunta si hi ha alguna forma d’accedir a la direcció de TV3 per la 
porta de darrera, per exemple a través d’algun pacient relacionat amb algun 
directiu de TV3. El President comenta que potser algun metge que fa privada, 
com el Dr. Ruiz Manzano, podria tenir algun contacte interessant. El Sr. Grego 
s’ofereix a buscar algun contacte que pugui influir en temàtica Marató TV3 2024.  
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• El Dr. Gea considera que la temàtica hauria de ser atractiva per a la població 
general: contaminació, canvi climàtic, ...  

• La Dra. Monasterio mostra el seu acord i proposa completar l’informe amb dades 
novedoses, tractant la salut respiratòria com a temàtica ben àmplia.  

• El Dr. Ferrer opina que contaminació en general no seria un reclam només per 
pneumologia, sinó també per a altres especialitat com cardiovascular i 
neurologia, que fa recerca en aquest camp.  

• El Dr. Agustí comenta que sempre s’ha anat amb una mirada àmplia de les 
malalties respiratòries amb l’objectiu de ser inclusiu, i considera que potser cal 
anar amb una temàtica més concreta: Asma, Càncer de pulmó, Hipertensió 
pulmonar, ... Comparteix la idea que un element negatiu pot haver estat l’enfoc 
tant obert.  

• El Dr. Rosell opina que cal estar obert i que un cop seleccionat, l’equip de la 
Fundació Marató serà qui acabarà de perfilar l’enfocament. 

 

E. Presentació diada SOCAP 

• Agraeix a la Dra. Monasterio la cessió d’una hora al congrés de la SOCAP 
d’enguany per presentar BRN. Valora positivament l’experiència.  

 

F. Actualització llistat recercadors BRN 

• Explica que s’ha actualitzat llistat de recercadors BRN consolidats i emergents. 

• El Dr. Agustí comenta que nom oficial de l’Hospital Clínic ha canviat recentment 
a “Clínic Barcelona”. 

 

G. Política d’aval / reconeixement 

• Explica que recentment s’ha elaborat una política d’aval i reconeixement, arrel 
d’una petició de suport en el marc d’un projectes de recerca. Comenta que es 
proposa establir un preu de 3.000 € per aval amb descompte pels patrons de la 
Fundació, mentre que el reconeixement no tindria cap import associat.  

• El Dr. Agustí considera que el projecte que va fomentar l’elaboració d’aquesta 
política és certament interessant i planteja que s’integri a BRN per tal d’obrir-lo 
als diferents centres BRN.  

• El Dr. Rosell opina que caldria preguntar-li a Dr. Miravitlles, aquesta possibilitat, 
ja que li sembla que el projecte anava associat a un projecte FUCAP. El 
President admet que cal acabar de contrastar-ho, però no veu inconvenient en 
que fos un projecte FUCAP – BRN. El Dr. Ferrer opina que la FUCAP ho valora 
de forma positiva. El President pregunta si FUCAP ha aportat diners el projecte 
i el Dr. Rosell comenta que li consta que AZ ha finançat el repositori. El Dr. Gea 
considera que cal averiguar-ho.  

 

 

3.- Aprovació CCAA 2022  pressupost 2023 

El Sr. Casals explica que el resultat de la Fundació de l’any 2022 ha estat negatiu en 7.000 €, 
fruit d’uns ingressos de 71.600 € i d’unes despeses de 78.600 €. Detalla que els ingressos 
provenen en gran mesura de les aportacions anuals que realitzen els patrons i de les 
esponsoritzacions dels BRN Seminars per part de Roche i Chiesi. Pel que fa a les despeses, 
destaca que les partides més importants són les dedicades al BRN Reviews i a la pròpia gestió i 
administració de la fundació.  



Fundació Barcelona Respiratory Network 

Acta nº 01/2023 

Acta de la reunió de patronat de la Fundació BRN. 27/06/2023                        5 

Explica que la Fundació gaudeix d’una bona tresoreria i per tant, considera que la situació no és 
alarmant, per bé que seria positiu poder tancar els exercicis amb resultats més propers a 0€. 

El Sr. Casals presenta també una previsió de tancament de l’exercici 2022 amb un dèficit de 
29.000 € a expenses dels ingressos que es puguin generar a nivell d’esponsorització dels 
seminaris previstos o dels números de la revista. 

El Dr. Agustí pregunta si l’editorial Permanyer continua essent el proveïdor del servei d’edició i si 
es considera que es podria abaratir el cost de la revista a través d’assumir les tasques de 
publicació. El Sr. Casals explica que fa uns anys es va plantejar aquest escenari però es va 
descartar perquè no semblava que suposés un gran estalvi. En aquest sentit, destaca els costos 
de la plataforma de gestió editorial Scholar One i el cost associat al pagament dels autors. 

El Dr. Agustí pregunta si FRPA podria aportar diners finalistes a BRN. El Dr. Rosell respon que 
no, ja que tots els fons han d’estar orientats a projectes de recerca. 

El Dr. Gea pregunta qui pren la iniciativa de cercar finançament pels números de BRN Reviews. 
El President explica que és un dels punts febles, ja que no és una responsabilitat clara. El Dr. 
Gea proposa que sigui el coordinador, ja que potser és qui millor coneix la indústria potencialment 
interessada. El President considera que aquesta hauria de ser una responsabilitat de la 
presidència. Lamenta que va fer contactes per intentar aconseguir finançament pels números 
d’asma i MPOC, però que finalment no van ser exitosos.  

 

4.- Nova convocatòria FRPA 2023 

El Dr. Rosell explica que finalment aquest any es reprendrà la convocatòria per a projectes de 
recerca amb finançament de la FRPA. Comenta que, tenint en compte el projecte “SPOCCAT” 
presentat a BRN pel Dr Miravitlles, proposa una convocatòria de projectes transversal sense 
orientar-la a cap malaltia concreta, per intentar buscar projectes amb una gran component 
multicèntrica. Planteja que si finalment sortís aquest projecte i tothom hi estigués interessat es 
podria intentar ampliar el finançament a 2 anys. El President proposa no prendre cap decisió al 
respecte i considera que millor esperar com avança la idea del projecte. Valora molt positivament 
la idea de tenir un gran projecte potent i multicèntric que esdevingui la carta de presentació de 
BRN.  

 

5. Proposta de comunicació professional de BRN 

El President explica que s’ha valorat la necessitat d’incorporar una professional de la comunicació 
dins BRN per poder tenir més difusió i visibilitat. Proposa fer una inversió a mig termini per tal de 
millorar la imatge de BRN de cara a la indústria farmacèutica i proposa a la Sra. Montse Llamas, 
a la qual considera molt professional i gran coneixedora del món respiratori a Espanya. Planteja 
un suport amb un cost de 900 euros mensuals a partir de setembre, basat en: 

• Assessoria d’estratègia de comunicació global 

• Gestió de la web 

• Disseny i redacció d’un e-news bimensual 

• Gestió xarxes socials 

• Posada en marxa Gabinet de mitjans de comunicació  

Considera que la seva ajuda pot ser útil de cara a vendre BRN i els seus productes, podent ajudar 
a incrementar els ingressos de la Fundació.  

La Dra. Monasterio explica que recentment es va reunir amb ella i que la SOCAP es planteja 
comptar amb ella. Proposa sumar forces per donar visibilitat a la pneumologia catalana. El 
President veu complicada una col·laboració doble amb BRN i la SOCAP. El Dr. Gea explica que 
sempre ha tingut una bona experiència amb la Sra. Llamas, però alerta que la seva sortida de 
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SEPAR ha estat una mica turmentosa i considera que cal la pena ser caut i conèixer bé els detalls 
de la sortida abans de prendre una decisió al respecte. El Dr. Rosell valora positivament la idea 
d’invertir en comunicació i considera que cal valorar un eventual conflicte d’interès que pugui 
suposar treballar alhora per BRN i SOCAP. Opina que caldria demanar la seva versió dels fets 
respecte a la seva sortida de la SEPAR. El Dr. Agustí mostra el seu tota acord en millorar 
comunicació i no veu malament una eventual aliança comunicativa SOCAP – BRN, ja que en el 
fons es podria considerar BRN com el braç de recerca de la SOCAP. Mostra una certa 
preocupació per la mala sortida de SEPAR i considera que la prudència obliga a saber què ha 
passat.  

El President opina que és bona professional i considera que la clau és explicar-li bé la seva 
responsabilitat. Admet que potser té sentit compartir-la amb la SOCAP, especialment si això 
suposa un estalvi econòmic.  El Dr. Agustí considera que té sentit una estratègia de comunicació 
conjunta. La Dra. Monasterio explica que la Sra. Llamas li va comentar que va plegar de SEPAR 
degut a enfocs diferents i considera que a nivell comunicatiu hi haurà àrees diferenciades SOCAP 
– BRN i d’altres comunes, especialment tot allò relacionat amb la promoció de la pneumologia 
catalana. El President conclou que el següent pas és que SOCAP pregui una decisió al respecte 
i si finalment decideix contractar-la, llavors caldria plantejar les condicions per a una contractació 
conjunta.  

 

6. Torn obert d'intervencions 

El Sr. Casals comenta que el Dr. Gea havia proposat obrir debat sobre el rol que han de tenir a 
BRN els cap de servei un cop han estat rellevats, fet que li afecta a ell, al Dr Dorca, al Dr. Barberà 
i al Dr. Monsó.  

El President proposa que la seva continuïtat a BRN sigui voluntària, ja que considera que poden 
aportar reflexions i punts de vista interessants al debat. 

El Dr. Agustí comenta que ell està encantat de formar-ne part, però que en el moment que es 
consideri es pot prescindir d’ell, no tindrà cap inconvenient en fer un pas al costat. Explica que a 
GOLD fa 4 o 5 anys es va crear la figura de “GOLD emèrit”, deixant oberta la participació 
voluntària d’aquells membres de GOLD que ja no estan suficientment en actiu però que encara 
poden aportar. Proposa mantenir una conversa amb els Drs. Gea i Monsó per saber quina 
voluntat tenen.  

El President proposa fer una nova ronda de cerca de nous patrons. 

El Dr. Agustí proposa celebrar 3 patronats a l’any per tal de mantenir un vincle més constant 
entre la part acadèmica i la part empresarial. 

El Sr. Grego mostra la seva voluntat en col·laborar i contribuir per a fer créixer BRN. 

Sense més intervencions, s’aixeca la sessió. 

 

 

 El President  El Secretari  

  

 

 

 

 

  

 

 

 Dr. Vicente Plaza  Dr. Jorge Abad  

 


